
Képviselői Hírlevél 3. 
 

Kedves körzetbéli lakosok! 
   Ismét eltelt két hónap. Az Önök visszajelzései alapján a hírlevelek elérték 

céljukat: kiegészítem, ellátom magyarázattal a fontosabb, mindannyiunkat érintő 

önkormányzati határozatokat, illetve tájékoztatom Önöket közérdekű 

történésekről, munkámról. 
 

Testületi ülések 
 

   A február 23-ai testületi ülésen kellett a képviselőknek az éves költségvetést 

elfogadniuk. A külső szemlélő számára úgy tűnhetett, milyen simán ment 

minden. El kell azonban mondanom, hogy mindezt rengeteg munka előzte meg 

mind a hivatal, mind a képviselők részéről. Több más társammal együtt azzal is 
számot kellett vetnem, hogy elképzeléseink nem teljesülhetnek egykönnyen. 

Számos olyan kötelezettségvállalása (útépítés, csapadékvíz-elvezetés a már 

megkezdett utcákban – sajnos nem a mi körzetünkben), van az önkormányzatnak, 
amelyekről még az előző ciklusban rendelkezett a testület. Most néhány pontban 

kiemelem a költségvetés számomra „legérdekesebb” részeit. 

1. Talán tudják, hogy az új kormány tavaly ősszel „nagyvonalúan” megemelte a 
pedagógusok bérét, ám azt elfelejtették hozzátenni a vezető kormánypárti 

tisztségviselők, hogy ez év januárjától a helyi önkormányzatoknak kell 

kigazdálkodniuk azt. Ez valóban komoly terhet jelentett a 

költségvetésünkben. 
2. Jó hír, hogy a tavalyihoz képest emelt összegek biztosíthatók az intézmények 

karbantartására (30 millió) és tárgyieszköz-beszerzésére (20 millió). 

Ugyanakkor itt kell megjegyeznem, hogy a bizottságok többsége semmiféle 
pénzről nem rendelkezhet – így az általam vezetett oktatási bizottság sem 

dönthet például arról, hogy milyen eszközök kerüljenek az iskolákba, 

óvodákba, vagy civil szervezet milyen támogatásokat kapjanak. Ezt 
bizalmatlanságnak érzem, sőt meglehetősen lelassulhatnak a döntési 

folyamatok, ha mindenről a testületi üléseken lehet csak dönteni. 

3. Rossz hír, hogy az egész városban mindössze 2 millió Ft-ot irányzott elő a 

költségvetés járdaépítésre, s csak 4 milliót játszótéri játékokra. Jó hír a 
rosszban, hogy módosító indítványomra (a nevemet „elfelejtették” a Haraszti 

Hírekben közölni e témánál), a testület lemondott a szavazógépről, s annak 

árát (közel 4 milliót) is a játszóterekre fordítja, illetve újabb pályázatokkal 
igyekszik kiegészíteni ezen összegeket. 

4. Jó hírek még: továbbra is támogatjuk az úszásoktatást és táborozást  

(2 millió); az első osztályosok ingyenesen jutnak majd tankönyveikhez; 

megemelkedett a civil szervezetek támogatása (7 millió); végre lámpás 
kereszteződés lesz a Fő út – Némedi út sarka. 

5. Rossz hír, hogy a költségvetés egyensúlyba hozására ismét hiteleket kellett 

felvennie a városnak, sőt vagyonát kötvények eladásával csökkenteni. 
6. Még rosszabb, hogy körzetünkben egyelőre nagy dolgok nem történnek az 

utakkal, pedig teljesen egyet értettem Boldog Zsolttal és Luttenberger 

Katalinnal (mindketten körzetünkben laknak), hogy útjaink, járdáink állapota 
nem méltó egy városhoz. Azt viszont örömmel mondom el, hogy a csatorna-

beruházás végeztével egységes a testület álláspontja: az elkövetkezendő 

években a város közútjainak, köztereinek a fejlesztése a legfontosabb feladat. 
 

   A március 21-ei rendkívüli testületi ülés témája  felborzolta a kedélyeket. Az 

új városüzemeltetési kft. létrehozása, a Vízmű Kht. elsorvasztása, a Dunaharaszti 

Közmű Iroda megváltoztatott feladatai mély belenyúlást sejtetnek a város életébe. 
Valóban így van. Egy közel 3 milliárdos vagyon üzemeltetése nem kis feladat. A 

befektetőnek (49%-os a részesedése) van ebben tapasztalata, az önkormányzatnak 

nem volt, így hát utóbbi meghátrált a feladat elől (felelősöket egyelőre nem 

keres…). Meglátjuk, hogy a jövőben mi változik – mindent közvetlenül 
érezhetünk majd, hisz a víz- és csatornaszolgáltatás, szemétszállítás, közterület-

fenntartás és az intézmények karbantartása lesz az új cég alapfeladata. 

   Végezetül a március 31-ei testületi ülésről: 
1. Nagy örömömre szolgált, hogy a testület minden tagja igennel szavazott azon 

előterjesztésemre, amellyel az elkövetkezendő években városunk elismerő 

címekkel fogja megköszönni pedagógusoknak, önzetlen haraszti polgároknak 
gyermekeinkért végzett áldozatos munkájukat. Úgy érzem, ennek már régen 

meg kellett volna történnie. 

2. A Baktay Ervin Gimnázium megtartásának kérdése minden negyedik évben 

terítékre kerül. Természetesen, hiszen a sokba kerülő többi intézmény mellett 
ez nem kötelező feladata a város önkormányzatának.  Azt gondolom, hogy a 

döntés (a szavazásról részletesen olvashattak a helyi lapban) sok képviselő 

fejében a haraszti gimnázium jövőbeni megerősödésének és 
felemelkedésének reményével született (hisz komoly érvként állt szemben 

vele a megyének történő átadással megtakarítható nem kevés pénz).  
 

Ismét köszönöm türelmüket, s kérem – ahogyan azt már oly sokan tették –, 
keressenek személyesen vagy telefonon, ha úgy érzik, segíthetek valamiben. 

Mindenkinek kellemes húsvéti ünnepeket, egy kis jókedvet, pihenést kívánok! 
 

Tisztelettel:   Hajdu Zsolt 
   az 1. sz. választókörzet képviselője 


